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1. Vastaajan tiedot *

Etunimi Helena

Sukunimi Värri

Sähköposti helena.varri@sinfoniaorkesterit.fi

Organisaatio Suomen Sinfoniaorkesterit ry

2. Mitä seuraavista työryhmän ratkaisuvaihtoehdoista pidätte toimivimpana?(vaihtoehdot esitetty laajemmin liitteenä
olevan raportin luvussa 5, s. 90) *

Kokonaisuudistus

3. Perustelut valittuun ratkaisuvaihtoehtoon

Suomen Sinfoniaorkesterit ry kannattaa työryhmän esittämää kokonaisuudistusta, joka on vaihtoehto numero 3. �

Kokonaisuudistuksessa esitetään, että rahapelituotot siirretään yleiskatteelliseen budjettiin ja menojen osalta 
siirrytään kehysbudjetointiin. Yhdistys pitää tärkeänä, että edunsaajien rahoituksen suora suhde rahapelitoimintaan 
katkeaa. Yleiskatteellinen vaihtoehto mahdollistaisi sen, että samaan aikaan voidaan ristiriidattomasti pyrkiä 
tehokkaaseen rahapelihaittojen ehkäisyyn ja samalla tukea kansalaisyhteiskunnan tärkeitä toimintoja ilman 
kytköstä rahapelituottoihin. �

Selvitysryhmä esittää, että uuteen järjestelmään voitaisiin siirtyä vuoden 2024 alusta. Aikataulu edellyttää, että 
muutokseen liittyvien lakien ja asetusten valmistelu aloitetaan mahdollisimman pian - kahden ja puolen vuoden aika 
hyödyntäen.  Edunsaajat tarvitsevat aikaa sopeuttaa ja tehostaa toimintaansa uuteen tilanteeseen ja järjestelmään 
siirryttäessä. Myös ministeriöiden avustuksien vaikuttavuuden lisäämiseen liittyvien digitaalisten järjestelmien 
kehittäminen on vielä kesken. �

Kokonaisuudistus tuo mahdollisuuden vertailla julkisten menojen kohdentamista mahdollisimman vaikuttavasti ja 
läpinäkyvästi. Selvitystyöryhmän ehdotus rahoituksen mittaluokan määrittämisestä yhtä vaalikautta pidemmäksi 
ajaksi toisi edunsaajien toimintaan lisää ennakoitavuutta ja vakautta. Kokonaisuudistuksen periaatteet olisivat 
tällöin lähellä tänä vuonna eduskunnan hyväksymää Esittävän taiteen valtionosuusuudistusta, jossa toiminta- ja 
taloussuunnitelmat laaditaan kuudeksi vuodeksi. Kokonaisuudistuksessa olisi myös mahdollista säilyttää nykyinen, 
laajasti hyväksytty ministeriöiden välinen rahapelituottojen käyttöön laadittu menojen jakosuhde. �

Kokonaisuudistuksen valmistelussa pitäisi kuulla edunsaajia ja kansalaisjärjestöjä. Myös siirtymäkauden 2022-23 
rahoitus olisi turvattava. Kokonaisuudistuksessa julkisen talouden haasteet ja erilaiset poliittiset intressit voivat 
vaikuttaa edunsaajien rahoitustilanteeseen. Tämän takia yli vaalikauden ulottuva pitkäaikainen näkymä on 
keskeinen järjestelmän toimivuuden kannalta. �

Suomen Sinfoniaorkesterit ry voisi kannattaa myös työryhmän erillisratkaisua nro 4, jos yhdistyksen 
jäsenorkestereiden rahoitus voitaisiin kokonaan siirtää yleiskatteellisuuden piiriin, erityisesti valtionosuutta saavien 
orkestereiden osalta. �


